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RG - 0002.P.XIX.2020 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XIX/2020 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 23 lipca 2020 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2019 rok: 

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za rok 2019, 
b) debata nad raportem. 

Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą wotum 
zaufania. 
Punkt 9.  
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 rok:  

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 
2019 r., 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                         
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym rzez Wójta Gminy 
sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok, 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2019 r.,                 
oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2019 rok, 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                        
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. 
Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
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Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2019. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 
2019-2023.  
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Nowe 
Miasto nad Wartą nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej 
w miejscowości Teresa, obręb Teresa.  
Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia opłaty za odbiór ścieków dowożonych pojazdami 
asenizacyjnymi do gminnej oczyszczalni ścieków.  
Punkt 16.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  
Punkt 17.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2028.  
Punkt 18.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 19.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 20.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XIX 
Sesję Absolutoryjną Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, kierowników 
jednostek oraz gości. 

 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 
obecnych jest 13, w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                        
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji. Ponadto pan 
Tomaszewski informował, że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni omówili 
szczegółowo uchwały. Przewodniczący wnioskował do radnych o usunięcie z 
porządku obrad uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
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2020-2028. 
 Wniosek formalny o usunięcie z porządku obrad uchwały ws. zmian                         

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2028 został przyjęty                      
13 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się.  

 Porządek obrad został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 wstrzymujących się.  

- Lista z głosowaniami imiennymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu.     
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2019 rok: 

c) przedstawienie raportu o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za rok 2019, 
d) debata nad raportem. 

Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą wotum 
zaufania. 
Punkt 9.  
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 rok:  

f) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 
2019 r., 

g) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                         
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym rzez Wójta Gminy 
sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok, 

h) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2019 r.,                 
oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2019 rok, 

i) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                        
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

j) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. 
Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2019. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 
2019-2023.  
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Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Nowe 
Miasto nad Wartą nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu Państwa, położonej 
w miejscowości Teresa, obręb Teresa.  
Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia opłaty za odbiór ścieków dowożonych pojazdami 
asenizacyjnymi do gminnej oczyszczalni ścieków.  
Punkt 16.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  
Punkt 17.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 18.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 19.  
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                    
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. W związku                     
z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XVIII Sesji został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący informował, że w okresie pomiędzy sesjami pracowała 
komisja rewizyjna w związku z przygotowaniem protokołu i wniosku o udzielenie 
Wójtowi absolutorium. Przed dzisiejszą sesją odbyło się wspólne posiedzenie 
komisji, na którym Radni szczegółowo omówili projekty uchwał, które zostały 
zaopiniowane pozytywnie przez wszystkie komisje, natomiast pani Sekretarz 
omówiła raport o stanie gminy za 2019 rok. Ponadto w okresie między sesjami 
odbyły się zebrania wiejskie dotyczące zmian funduszy sołeckich, gdyż w związku              
z panująca pandemią niektóre zadania musiały być wycofane, a środki przesunięte 
na inne. W miejscowości Skoraczew odbyło się zebranie sołeckie w związku                          
z wygasającą kadencją sołtysa. W sołectwie wybrano nowego sołtysa panią Patrycję 
Wojtkowiak, Przewodniczący podziękował panu Kazimierzowi Stangreczakowi                 
za 20 latach pracy. Przewodniczący w imieniu pana Wójta i swoim własnym 
odczytał podziękowanie dla Pana Kazimierza:  

Pragniemy na Pana ręce złożyć serdeczne podziękowania  
za wieloletnią współpracę z władzami samorządowymi Gminy Nowe Miasto nad Wartą. Za sumienne 

dbanie o dobro lokalnej społeczności we wszystkich dziedzinach życia, za troskę wyrażającą                          
się podejmowaniem i skutecznym realizowaniem działań inicjatyw służących rozwojowi sołectwa,  

a tym samym całej naszej Gminy. 
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Pan Kazimierz Stangreczak również dziękował za 20 letnią współpracę, 
współpracownikom samorządu, radnym oraz paniom i panom sołtysom. Szczególne 
podziękowania kierował dla Radnej Powiatowej pani Agnieszki Król, która w każdej 
sytuacji chętnie służyła panu Stangreczakowi pomocą w kwestiach związanych                    
z powiatem.  

Pan Tomaszewski informował, że jak już jesteśmy przy sprawach sołecki,                    
to pragnie zauważyć, że w funduszach sołecki zabezpieczone są środki na paliwo                  
do kosiarek, na dbanie o świetlice wiejskie, natomiast w jednym z sołectw, plac 
zabaw jest totalnie zaniedbany, przy świetlicy brama szeroko otwarta i w ogóle                 
nie jest wykoszone. Przewodniczący informował, że po to są środki funduszu,                        
aby zadbać o tereny sołeckie, o place zabaw, a nie czekać aż ktoś z urzędu 
przyjedzie.  

Poza tym Przewodniczący poinformował, że analizował oświadczenia 
majątkowe, uwagi zostały przekazane Radnym.  

Wpłynęły również pisma od Rady Powiatu, był to apel ws. zaprzestania 
wykaszania traw, został on zamieszczony na stronie internetowej urzędu.                              
Było też pismo mieszkańców gminy o wykup gruntów rolnych, był ono analizowane 
na wspólnym posiedzeniu komisji, ale uzgodniono, że na chwilę obecna sprzedaż                 
w trybie przetargowym jest niemożliwa z uwagi na to, że grunty te znajdują                                  
się w dzierżawie do 2024 roku.  

 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójta pan Aleksander Podemski informował, że dzisiejsza sesja ma charakter 
absolutoryjny, więc będzie dzisiaj dużo mówione o dokonaniach zeszłorocznych. 
Jeżeli chodzi o sprawy bieżące to w ostatnim czasie została uruchomiona 
oczyszczalnia ścieków w Boguszynie, pracuje już normalnie, została gruntownie 
przebudowana, w tej chwili pracownicy przechodzą jeszcze niezbędne szkolenia                
w zakresie obsługi. Trwają również prace przy przebudowie ul. Szkolnej w Nowym 
Mieście, są to już końcowe prace związane z budową przejścia dla pieszych, 
oznakowania, planowany koniec robót to koniec sierpnia.  
Poza tym jak Państwo wiedzą były informacje prasowe dotyczące Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych, otrzymaliśmy promesę w wys. 1 miliona 209 tys. zł 
tj. z przeznaczeniem na inwestycje- o szczegółach inwestycji będzie w swoim czasie 
jak tylko zostanie to zatwierdzone odpowiednimi ustawami.  
Dokonane zostało przekazanie sprzętu komputerowego do nauki zdalnej „Zdalna 
Szkoła”, odbyło się to 10 lipca, Dyrektorom Szkół przekazano nowy sprzęt 
komputerowy, do prowadzenia nauki zdalnej o łącznej wartości ponad 70 tys. zł. (…) 
Został również złożony kolejny wniosek o dofinansowanie zakupu 24 sztuk 
laptopów, wniosek ten został rozpatrzony pozytywnie i możemy liczyć na 75 000,00 
zł dofinansowania.  
Jest też rozstrzygany zakup pralnicy wraz z suszarką do Strażnicy w Nowym 
Mieście, praktycznie ten zakup został już rozstrzygnięty, wartość brutto oferty                  
to 21 752,00 zł w najbliższym czasie ten sprzęt zostanie dostarczony.  
W ramach oszczędności w Gminnym Ośrodku Kultury planuje się remont elewacji 
obiektu, zaoszczędzona kwota na ten cel to ok. 100 000,00 zł.   
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Ad 7) Raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2019 rok: 
a) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za rok 2019 
Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że raport                 

o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą opracowano w związku z art. 28aa ustawy               
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713), oraz 
zgodnie z Uchwałą Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą nr V/32/2019 z dnia 28 
lutego 2019 roku ws. szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie Gminy. 
Dokument ten obejmuje podsumowanie działalności organu wykonawczego w roku 
poprzednim, w obszarach: ochrony środowiska naturalnego, demografii                                                       
i przedsięwzięć prorodzinnych, oświaty i wychowania, kultury, sportu i rekreacji, 
bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej, pomocy społecznej, 
ochrony zdrowia, rolnictwa, funkcjonowania gminnych jednostek organizacyjnych 
itp. Zgłoszenia do wzięcia udziału w debacie poparte listą  co najmniej 20 
mieszkańców Gminy Nowe Miasto nad Wartą, kierowane do Przewodniczącego 
Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą, przyjmowane były w Biurze Rady (pokój 4; 
Urząd Gminy Nowe Miasto nad Wartą, ul. Poznańska 14) do dnia 22 lipca 2020 r., do 
godz. 1200. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos w debacie wynosiła 15. W tym 
terminie nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu w debacie nad raportem. 
Przewodniczący dodał, że uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania Rada 
Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady 
gminy. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest 
równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania.  

Pan Przewodniczący informował, że raport został szczegółowo omówiony przez 
panią Sekretarz na wspólnym posiedzeniu komisji, Radni otrzymali dokument 
miesiąc przed sesją, natomiast mieszkańcy mogli się z nim zapoznać za 
pośrednictwem strony internetowej urzędu na której dokument jest zamieszczony od 
23 czerwca br.  

b) Debata nad raportem 
Przewodniczący Rady otworzył debatę nad Raportem o stanie Gminy za 2019 rok.  

▪ Przewodniczący informował, że tegoroczny raport jest odmienny od tego                    
z 2018 roku. Jak mówiła pani Sekretarz zeszłoroczny był pisany                                                    
po raz pierwszy, każdy samorząd się tego uczył. W tym roku materiały są już 
bardzo obszerne, pozwala to spojrzeć na Gminą pod różnym kątem,                             
czy to pod katem oświaty, czy realizacji uchwał, ale także zapewnienia 
bezpieczeństwa mieszkańcom. Mieszkańcy Gminy mogą zasięgnąć z tego 
raportu różnych informacji, wiele mogą dowiedzieć się nt. funkcjonowania 
Gminy i samorządu w 2019 roku. Przewodniczący dodał, że jest on bardzo 
obszerny i wyczerpujący.  
Pan Tomaszewski odniósł się do działalności inwestycyjnej gdzie jest mowa                  
o budowie oczyszczalni w Boguszynie, w zeszłym roku było podejmowane 
oświadczenie ws. wyboru wariantu docelowego układu przesyłu                                              
i zagospodarowania ścieków komunalnych wytwarzanych w miejscowości 
Nowe Miasto nad Wartą, to oświadczenie weszło w życie z dniem podjęcia,                  
a jego wykonanie zostało powierzone do wykonania Wójtowi gminy. 
Przewodniczący pytał co w tym kierunku do końca roku zrobiono, jakie 
działania poczynił pan Wójt  
 Wójt informował, że do tej pory została przygotowana decyzja 
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środowiskowa w tej kwestii kanału przesyłowego, na ten czas te sprawy są 
realizowane.   

▪ Radny Juliusz Twardowski zauważył, że jak wynika z raportu wzrastają nam 
nakłady na oświatę, radny informował, że nie wie czy kiedyś będzie taka 
szansa, że gmina nie będzie musiała dokładać do oświaty coraz większych 
kwot, jest to bez wątpienia przykre dla gminy. 
Radny pytał o sprawę stypendiów. W pierwszym półroczu skorzystało                      
134 uczniów, a w drugim tylko 69, Radny pytał z czego wynika ta różnica.  
 Odpowiedzi udzieliła Radna Powiatowa pani Agnieszka Król, która 
będąc pracownikiem Centrum Usług Wspólnych zajmuje się stypendiami. 
Pani Król informowała, że w związku ze wzrostem najniższej krajowej dużo 
rodzin korzystających utraciło prawy do otrzymania tych świadczeń. Sześć lat 
temu tym stypendiom podlegało ponad 200 dzieci, a w tej chwili, w tym roku 
już 39. Można powiedzieć, że to jest jedno z kolejnych wygasających 
świadczeń, w rodzinie gdzie przynajmniej jedna osoba pracuje i ma najniższą 
krajową, ma zasiłki rodzinne na dzieci, a kryterium jest tylko 528 zł na osobę, 
to dziecko traci możliwość otrzymania stypendium.  

▪ Pani Honorata Nawrocka Sekretarz Gminy informowała, że jak słusznie 
zauważył pan Przewodniczący, ten raport jest inny niż też za 2018 rok, pani 
Sekretarz wyraziła nadzieję, że w przyszłym roku Radni też będą mogli 
analizować te informacje zawarte, bo już będziemy mogli odnieść się do roku 
poprzedniego. Będzie bez wątpienia szerszy pogląd i więcej informacji do 
analizy.   

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
wotum zaufania. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady i przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    

0 głosów wstrzymujących. 
 Uchwała Nr XIX/146/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             

23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 9) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2019 rok:  

a) przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą wraz z informacją o stanie mienia 
za 2019 r. 

Głos w tym punkcie zabrała pani Elżbieta Mnich - Skarbnik Gminy, 
która wyczerpująco omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2019, 
bilans organu, bilans jednostki, bilans rachunku zysku i strat. Pani Mnich 
poinformowała, że najważniejszym dla budżetu, dla przedstawienia sytuacji 
finansowej jest bilans z wykonania budżetu. Jak się porówna sprawozdanie 
opisowe z bilansem z wykonania budżetu to wszystko musi się zgodnie 
pokrywać.  
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy sprawozdaniu  z wykonania budżetu Gminy za 2019 
rok 

Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar 
Tomaszewski, który odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok 
wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego                           
i objaśnieniami – SO-0954/54/10/Ln/2020 z dnia 29 kwietnia 2020 roku. 
 Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2019 
r., oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2019 rok, 

Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, który odczytał opinię 
Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2019 r., oraz wniosek                        
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu                     
za 2019 rok. 
 Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej 

Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar 
Tomaszewski, który odczytał uchwałę nr SO-0955/55/10/Ln/2019 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                                        
13 lipca 2020 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą z tytułu wykonania budżetu za rok 
2019. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

e) dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto                       
n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia 
komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą 

▪ Radny Marek Banaszak informował, że znajdujący się na boisku szkolnym 
skatepark kosztował dość dużo pieniędzy, Radny pytał co się stanie                           
ze sprzętami po jego usunięciu z boiska przy Szkole w Nowym Mieście. 

Pani Skarbnik Elżbieta Mnich informowała, że bez wątpienia                               
z urządzeń skateparku nikt nie korzysta, a to z uwagi na złą 
nawierzchnię, podłoże winno być idealnie proste pod takie urządzenia. 
Dzieci z terenu Nowego Miasta nie mają porządnego boiska, stąd 
pomysł na zagospodarowanie tego przy szkole, a usunięciu skateparku, 
z którego nikt nie korzysta bo jest po prostu niebezpieczny. Urządzenia 
zdemontowane będą prawdopodobnie wystawione na sprzedaż, gdyż 
nawet jakbyśmy chcieli oddać to dla innego sołectwa to nie zmieni 
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faktu, że nigdzie nie ma odpowiedniego podłoża, które musi być 
idealne.  
 Zastępca Wójta pan Wiesław Schreiber informował,                                     
że w zeszłym roku Urząd złożył wniosek ws. budowy boiska 
wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół w Nowym Mieście nad Wartą. 
Skatepark miał trwałość projektu do lutego tego roku, w związku z tym 
zostaliśmy poproszeni o złożenie wyjaśnień dlaczego projekt, który 
zakończył swoją trwałość chcemy zastąpić innym. Z biegiem czasu                 
w ciągu tych 5 lat, zmieniły się uwarunkowania, przede wszystkim                 
w zespole szkół pojawiła się szkoła podstawowa, czyli małe dzieci,                   
a później młodzież, która będzie potrzebowała zaplecza sportowego na 
zewnątrz budynku i w związku z tym Wójt podjął decyzję o budowie 
takiego boiska, a jeżeli chodzi o skatepark to entuzjastów na początku 
było wielu, ale te osoby wyrosły z tych zainteresowań, poza tym                      
z biegiem lat ta nawierzchnia na której zamontowano urządzenia 
skateparku stawała się coraz trudniejsza w użytkowaniu.  Byłby jeden 
sołtys zainteresowany instalacją tych urządzeń    u siebie w sołectwie, 
ale instalacja wiąże się z następnymi kosztami budowy odpowiedniej 
nawierzchni, żeby ona nie zagrażała bezpieczeństwu użytkowników, 
na tą chwilę nie stać nas na wybudowanie takiej nawierzchni. 
Prawdopodobnie Gmina będzie próbowała te elementy wyposażenia 
sprzedać. Na obecną chwilę nasz wniosek z wyjaśnieniami został 
przekazany do Urzędu Marszałkowskiego i mamy nadzieję, że zostanie 
rozpatrzony pozytywnie, gdyż sami wychowawcy i dyrektor szkoły 
opiniowali ten wniosek pozytywnie, podczas przerw dzieci 
uczęszczające do szkoły generalnie miały zakaz poruszania się przy 
skateparku.   

▪ Radny Leszek Zacharyasz pytał czy istnieje możliwość odzyskania terenu                 
od Stowarzyszenie Ziemi Nowomiejskiej.  

Wójt informował, że obiekt kortów i boiska jest w użytkowaniu 
Stowarzyszenia, były już w tym temacie prowadzone rozmowy,                                  
o ewentualnym przejęciu czy wygaszeniu tego użytkowania na część obiektu, 
mówimy o części poza kortami, gdyż korty to inwestycja w dużej części 
finansowana przez stowarzyszenie, temat jest cały czas otwarty i rozmowy 
trwają, gdyż obiekt można by lepiej wykorzystać poza kortami.   

▪ Radny Wincenty Pawelczyk informował, że skateparkiem był zainteresowany, 
jednak jeszcze nie ma pewności co do nawierzchni, jak znajdzie się sponsor,                           
to urządzenia mogłyby być przekazane do sołectwa Chocicza.  

Zastępca Wójta informował, że sponsorowanie nawierzchni jak 
najbardziej, ale należy się zastanowić jaka nawierzchnia miałaby być 
sponsorowana, jak powinna być odpowiednia, aby była bezpieczna dla 
użytkowników.  

▪ Radna Zofia Kędziora informowała, że dyskusja nad sprawozdaniem                         
jest trochę milcząca dlatego, że jest to uwieńczenie całorocznej pracy Rady, 
wszystkich uchwał zmieniających budżet w ciągu roku, były też zarządzenia 
wójta zmieniające budżet na rok 2019, które na bieżąco były przekazywane 
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radzie. Radna wyraziła zdanie, że jest to dobre wykonanie budżetu, 
planowany był większy deficyt, zamknęliśmy się z mniejszym, działalność 
rady, pana wójta i wszystkich współpracowników układa się pomyślnie i oby 
było tak dalej, a budżety nam się bardziej rozwijały nie patrząc                                        
na te tekturowe pieniądze.  

▪ Radny Juliusz Twardowski informował, że jeżeli chodzi o ten budżet z roku 
2019 to wstrzymywał się od głosu, powód jest jeden, absolutorium jak 
najbardziej zostanie poparte przez Radnego, gdyż budżet został wykonany                 
w sposób prawidłowy, a jest on wielką pracą wójta, pani skarbnik                                 
i pracowników urzędu. Ale bardzo radny chciałby, ale to już do następnych 
budżetów, aby znalazła się pozycja z działkami z którymi walczymy od lat,                
a moglibyśmy dzięki temu ten budżet wspomóc, powiększyć i mieć pewną 
rezerwę finansową na nieprzewidziane sytuacje. W tym roku nas zaskoczyła 
epidemia nie wiadomo co będzie w roku następnym. Lepiej mieć niż nie mieć. 
Działki są sprzedawane dookoła, w bardzo dobrych cenach, a z tym zasobem 
działek który gmina posiada można by naprawdę zasilić budżet. 

▪ Radna Halina Jankowska informowała, że Przewodniczący zachęca                             
do udziału w debacie, a część Radnych wypowiedziało już swoje zdanie na 
temat tego budżetu, chodzi o tą część Radnych, która zasiada w komisji 
rewizyjnej. Dlatego też członkowie komisji rewizyjnej nie debatują.  

▪ Na zakończenie Przewodniczący całkowicie zgodził się z Radnym 
Twardowskim, zdaniem Przewodniczącego dochody gminy można znacznie 
powiększyć, od kilkudziesięciu lat są nieuregulowane działki w Klęce, które 
po podziale przyniosłyby bez wątpienia dochód ze sprzedaży. Jest też boisko 
rezerwowe, które też jest własnością gminy, a nic tam się nie odbywa, dalej 
działki również w Klęce za tzw. mecem. Gminy ościenne bardzo intensywnie 
wyprzedają grunty, aby zasilać budżet, a tym samym pozyskiwać 
mieszkańców, podatników. Co do budżetu to jak wspomniała Radna Kędziora 
był on zmieniany wielokrotnie, czy to uchwałami rady czy to zarządzeniami               
i to jest normalne, gdyż nie da się tak zaplanować budżetu, aby w ciągu roku 
nie musieć coś zmieniać. Jedną z takich dużych zmian, która powodowała 
planowanie deficytu, była budowa i rozbudowa oczyszczalni ścieków                             
w Boguszynie, które nie z naszej winy, a z winy wykonawcy przesunięto,                    
to zadanie na dokończenie w roku 2020. Deficyt planowany był na 1 milion 
800 tys. zł, ale jak wynikło z rozliczenia tego budżetu pozostał na poziomie                       
77 tys. zł deficytu. Natomiast skumulowana nadwyżka z lat ubiegłych, którą 
gmina posiadała pozwoliła na to, że nadal mamy dużą nadwyżkę, która 
możemy wprowadzić do budżetu po zatwierdzeniu sprawozdania                              
z wykonania budżetu za rok 2019. Zostało wykonane wiele zadań poza                     
tą oczyszczalnią.  
    

Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 
2019. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady i przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    

0 głosów wstrzymujących. 
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 Uchwała Nr XIX/147/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                   
23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, przypominając jednocześnie iż 
uchwała będzie przegłosowana bezwzględna większością głosów ustawowego 
składu Rady i przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                     
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XIX/148/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                    
23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

Przewodniczący gratulował Wójtowi uzyskania po raz 30 absolutorium                      
z tytułu wykonania budżetu, dziękując jednocześnie pani Skarbnik za ogrom pracy 
włożony w troskę o budżet i jego prawidłowe wydatkowanie. 

Następnie głos zabrał pan Aleksander Podemski Wójt Gminy, który 
informował, że od roku 2019 na ten główny efekt składała się nie tylko praca wójta i 
pani skarbnik, ale też powołanego od 2019 roku pana zastępcy, sekretarza, 
pracowników urzędu i kierowników jednostek. Pracy w Urzędzie jest bardzo dużo, 
jest jej dla każdego, pan zastępca jest bardzo zaangażowany w środki zewnętrzne,  
straż, zarządzanie kryzysowe. Wójt dziękował również panie sekretarz, która w tym 
samym czasie rozpoczęła pracę i po długim czasie kiedy stanowisko sekretarza 
prawie nie funkcjonowało, pani sekretarz zajmuje się sprawami głównie oświaty, 
gospodarki odpadami, gdzie oświata po stronie budżetowej to duża część.                       
Tym składem osobowym, którym dysponujemy musimy te wszystkie sprawy, 
mówiąc kolokwialnie „ogarnąć”. Wójt dziękował wszystkim raz jeszcze, którzy na 
ten budżet pracowali, i pani skarbnik tradycyjnie, która pracuje do nocy, gdyż żeby 
przygotować materiały na dzisiejszą sesję pani skarbnik wychodziła z pracy dzisiaj.    
 
❖ Po przyjęciu uchwały Przewodniczący oraz Wiceprzewodniczący podziękowali 

pani Skarbnik i panu Wójtowi, następnie pan Tomaszewski zaproponował 5 min. 
przerwę. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Nowe Miasto nad Wartą                 
na lata 2019-2023.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XIX/149/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  
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• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XIX/150/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
 

Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 
Gminę Nowe Miasto nad Wartą nieruchomości, stanowiącej własność Skarbu 
Państwa, położonej w miejscowości Teresa, obręb Teresa.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XIX/151/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 15) Przyjęcie uchwały ws. ustalenia opłaty za odbiór ścieków dowożonych 
pojazdami asenizacyjnymi do gminnej oczyszczalni ścieków.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XIX/152/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 16) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję,         
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XIX/153/2020 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
23 lipca 2020 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
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Ad 17) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że wpłynęła jedna interpelacja Radnej Haliny 
Jankowskiej, która przekazuje na ręce Wójta Gminy.  
 
Ad 18) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Pan Paweł Marciniak mieszkaniec Nowego Miasta pytał czy przy odczytaniu 
sprawozdania z budżetu trzeba czytać przy kwotach grosze te po przecinku, 
gdyż zaciemnia to obraz słuchaczowi.  

Przewodniczący informował, że każde sprawozdanie, czy projekt 
zmieniający budżet należy odczytać w sposób, rzetelny nie można 
opuszczać groszy.  

➢ Pan Marciniak złożył petycję ws. wykreślenia z działalności Biblioteki 
organizacji Halloween oraz petycję do rady gminy dotyczącą wydatków 
finansowych o zaskarżenie nowelizacji dot. prawa górniczego, a także 
wniosek o udostepnienie informacji publicznej. Pan Marciniak pytał również 
Radnych o zdanie w temacie samoopodatkowania, gdyż chcąc coś robić musi 
mieć pewność, że rada będzie temu tematowi przychylna. 

Przewodniczący prosił o złożenie wniosków i petycji                                        
do odpowiedniego organu, natomiast w sprawie samoopodatkowania 
to każdy ma prawo wniesienia projektu uchwały na obrady i wtedy 
radni poprzez głosowanie albo przychylą się do wniosku albo nie.   

➢ Pan Marciniak prosił również o zmianę w statucie i uzupełnienie dokumentu 
o obowiązek organizacji zebrań i prowadzenie rozmów radnych w tematach 
bieżących z mieszkańcami gminy.  

Pan Tomaszewski informował, że zebrania sołeckie odbywają                       
się przynajmniej raz w roku, uczestniczą w nich radni, co więcej 
zdarzają się sytuacje, że mieszkańcy na zebrania nie przychodzą.  

➢ Radna Zofia Kędziora informowała, że jeżeli kilka osób zgadza                                        
się na samoopodatkowanie nie oznacza, że mamy cała gminę w to angażować. 
Rada działa zgodnie z przepisami, mało tego, że mamy zaległości                                       
nie do ściągnięcia to jeszcze mamy wchodzić w temat samoopodatkowania.  

➢ Radny Kazimierz Pawłowski pytał o kursowanie „kombusa”, gdyż w chwili 
obecnej jest on zawieszony, pytanie czy jeszcze kurs wróci na nasz teren. 
Następnie Radny pytał czy apel o zaprzestaniu wykaszania traw jeszcze 
obowiązuje, ponieważ przy drogach powiatowych już wykaszano dwa razy. 
Radny proponował, aby wybrać się do rozbudowanej strażnicy.  

Radna powiatowa pani Agnieszka Król informowała, że jeżeli chodzi                      
o darmowy transport działający na terenie gminy, on nie był w żaden 
sposób dofinansowany przez nasza gminę, naszą pulę w całości płacił 
powiat, transport został wstrzymany ze względu na pandemię,                       
od września może być ten transport przywrócony w okrojonym 
formacie, pod warunkiem, że nasza gmina na te cztery miesiące dorzuci 
się do tej puli, którą płaci powiat za transport, dlatego że włodarze                      
i mieszkańcy innych gmin zbuntowali się bo tak naprawdę te autobusy 
które wyjeżdżają od nas z gminy rano już są pełne. Te gminy, które się 
dorzucają do tej puli nie mogą zabezpieczyć potrzeb swoich 
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mieszkańców, dlatego że te autobusy na wysokości gminy Krzykosy 
już nie mogą więcej tych pasażerów wziąć. Radna dodała,                                      
że nie wszyscy, którzy są w tych autobusach na terenie gminy Nowego 
Miasta są jej mieszkańcami, dlatego że Radna obserwuje sobie tą 
sytuację i gro ludzi z jarocińskimi rejestracjami przyjeżdża sobie, 
zostawia auta i dalej jedzie „kombusem” do różnych miejsc.                   
Nie ulega wątpliwości, że dalej to nie będzie tak funkcjonowało                          
jak do tej pory, gdyż inne gminy mają pretensje, że nasza gmina nie 
partycypuje w kosztach. (…) 
Jeżeli chodzi o Apel, dotyczył on nie zaprzestania wykaszania,                           
a ograniczenie wykaszania, bo wiadomo, że całkowite niewykaszanie 
jest niemożliwe. Jak tylko jest zgłoszenie, że gdzieś już naprawdę trzeba 
wykosić to Radna prosi o zgłaszanie Radnym Powiatowym z terenu 
naszej gminy. (…)   
Jeżeli chodzi o remizę to jest ona otwarta dla każdego, z uwagi                      
na sytuację pandemiczną otwarcie remizy odbędzie się w przyszłym 
roku wraz ze 125-leciem straży.  
Radna dodała, że jeżeli chodzi o głębokie rowy w Chwalęcinie,                      
to rzeczywiście po telefonie wójta, po zgłoszeniu Radna pojechała 
sprawdzić i rzeczywiście są bardzo głębokie, ale należy mieć 
świadomość, że to nie powiat projektował ta drogę, robili to projektanci 
którzy się na tym znają, znają parametry, którzy znają wymogi 
technologiczne dróg. Po ulewie otrzymała Radna zdjęcia od pana 
Zastępcy, rowy te są pozarywane, ale Radna nie mogła rozmawiać                     
z kierownikiem gdyż jest na urlopie, ale rozmawiała ze specjalistami               
w tym zakresie i okazuje się, że jest to wszystko jeszcze na etapie 
budowy. Radna deklarowała, że zrobi wszystko żeby ta budowa była 
doprowadzona do końca w sposób rzetelny.     

➢ Radny Feliks Stratyński pytał dlaczego prom w Dębnie nie spełnia swojej 
funkcji ani turystycznej ani przewozowej.  

Radna pani Agnieszka Król informowała, że są wyznaczone godziny 
obsługi promu, ostatnio prom był wyłączony z użytkowania dwa dni,         
z różnych względów, ale w tej chwili prom chodzi. A nawet jeżeli jest 
awaria to idzie informacja z dwóch stron na tablicach informacyjnych.  

➢ Przewodniczący Rady informował, że przy drodze powiatowej za światłami 
w kierunku Żerkowa jest parking, przed wybudową Dino mieszkańcy 
pozostawiali swoje pojazdy przy drodze na ogródki działkowe, po budowie 
Dino auta pozostawiają na parkingu, w pasie drogi przy , zrobi się duży 
problem komunikacyjny jak uruchomią Dino.  

Pani Król informowała, że doskonale rozumie, ale nie jest ona 
specjalistka od wydawania zezwoleń na tego typu działalność, ale 
faktem jest że klienci Artechu nie mają większego prawa do korzystania 
z tego parkingu co inni użytkownicy dróg.  

➢ Radny Juliusz Twardowski w odniesieniu do wniosku o możliwość wykupu 
działek w Klęce pytał czy w umowie dzierżawy nie mamy punktu 
dotyczącego możliwości wypowiedzenia tej dzierżawy.  
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Przewodniczący informował, że jeżeli już miałyby te grunty zostać 
sprzedane to na pewno byłoby to w drodze przetargowej.  

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał również czy kanalizacja która będzie 
budował PEWIK faktycznie ma iść wzdłuż całej ulicy Strzeleckiej.  

Wójt informował, ze jeżeli trzeba by było iść wzdłuż tej ulicy                                  
to na pewno będzie to robione przeciskiem.  

➢ Następnie pan Twardowski pytał czy są już jakieś plany na wypadek, gdyby   
ta promesa wpłynęła na konto Gminy. 

Wójt informował, że wstępnie na pytanie pana Premiera na co środki 
zostaną rozdysponowane pan Zastępca informował, że na budowę 
PSZOK. Nikt nie wie konkretnie na co, będzie ustawa i trzeba będzie się 
dostosować.  
Poza tym Wójt odniósł się do parkingu w Klęce, jeżeli ktokolwiek chce 
sobie te miejsca zarezerwować, to można wnieść odpowiednią opłatę 
jest to 4,00 zł za godzinę za zajęcie pasa drogowego. A w tej chwili 
każdy parkuje na zasadzie kto pierwszy ten lepszy.  
Jeżeli chodzi o remizę to należy zaznaczyć że została wybudowana 
remiza z prawdziwego zdarzenia, w takim zakresie jaki strażacy sobie 
zażyczyli. Zwykle budowane są w gminach boksy garażowe, my mamy 
ogromny obiekt, pan Zastępca dołożył jeszcze swoje pomysły, w tej 
chwili wyposażana jest ona w pralnicę i bez wątpienia jest to piękny 
obiekt godny pozazdroszczenia.  
W kwestii darmowego transportu, to jeszcze przed wyborami powstał 
taki pomysł, żeby darmowo jeździć i wszystkie powiaty objąć i nikt 
wtedy nie pytał o pieniądze, co więcej nikt nie pytał wójta jakimi 
trasami pojedzie, o której, po prostu autobusy zaczęły jeździć i nikt nie 
pytał o pieniądze. W tej chwili z innych gmin mają wątpliwości,                      
że gmina Nowe Miasto nie dopłaca, ale należy tym wszystkim mającym 
pretensje uświadomić, że gmina Nowe Miasto jak sobie coś sama nie 
wybuduje to nie ma nic. Przykładem może tu być droga                                     
w Aleksandrowie, w Dębnie, oraz teraz droga Szypłów-Chwalęcin, 
gdzie ponad 1 milion 200 tys. złotych dokładamy. Wójt już nie wracał 
do dróg powiatowych, które gmina budowała jeszcze w latach 90                     
w Dębnie w Komorzy i innych miejscowościach. Za pośrednictwem 
pracownika Wójt sprawdzał ilu tych pasażerów jeździ, do jarocińskich 
linii mimo że my dopłacamy do transportu, to jeszcze mieszkańcy                  
do biletów dopłacają, jeżeli będziemy musieli płacić za transport jeszcze 
do Środy to prawdopodobnie zrezygnujemy z tego transportu. Linia                 
ta była bez wątpienia pomysłem podczas kampanii wyborczej. (…) 
Jeżeli chodzi o drogę Szypłów-Chwalęcin to Wójt poinformował, że nie 
może mówić bez emocji, ponieważ jak daleko sięga wyobraźnia 
projektanta to nie mieści się w głowie. Jeżeli chodzi o rowy to należy 
zaznaczyć że sąsiadują one z liniami wodociągowymi, co może zakłócić 
jej funkcjonowanie, bo sprawa jest poważna. Wiadomo,                                        
że dla mieszkańców jest na te chwilę dobrze bo buduje się chodnik,                
ale pytanie kto te chodniki będzie utrzymywał, przykładem może być 
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chodnik Nowe Miasto – Komorze, zarośnięty jest bardzo. (…) 
Wiadomo, że stworzono projekt taki, a nie inny żeby wyłapać punkty.  

➢ Radna Adela Nowicka pytała czy linia autobusu jarocińskiego 2A, która jedzie 
z Jarocina przez Chwalęcin, do Kolniczek i w Kolniczkach jakby zawraca                    
i jedzie z powrotem do Jarocina, czy ten autobus nie mógłby pojechać                       
do Nowego Miasta i przez Nowe Miasto do Jarocina. Radna dodała, że prosi          
o to ponieważ dzieci ze szkoły branżowej mają przez to ograniczony dojazd 
do tej szkoły, uczniowie „ze środka gminy” nie mają jak się do tej szkoły 
dostać. Ten jarociński autobus jeździ dla siebie, do tego aby uczniów zwozić 
do swoich szkół, a jak wiadomo subwencja idzie za uczniem.  

Wójt informował, że faktycznie kiedyś funkcjonowało więcej tych 
PKSów, był czas że te dzieci nie mogły się zabrać do  autobusu 
jarocińskiego, ale jak powstał darmowy transport do Środy to te dzieci 
zdecydowały się na średzkie szkoły, należy teraz się zastanowić                  
czy kończyć umowę z Jarocinem, jak była ta szkoła w Nowym Mieście 
to sprawę załatwiał autobus szkolny, ale co mają zrobić dzieci                          
z Chromca, Skoraczewa. (…)  

➢ Pani Honorata Nawrocka odniosła się do inwestycji o których Radni mówili, 
pani Sekretarz dodała, że mieliśmy jeszcze przez COVIDem zaplanowane 
inwestycje, mówi się o wykorzystaniu środków z promesy na budowę 
PSZOKa, ale była planowana także rozbudowa szkoły w Boguszynie.  

➢ Pani Violetta Rajczyk Sołtys wsi Chwalęcin, prosiła o wykoszenie poboczy 
przy drodze gminnej w kierunku Bielejewa, natomiast odnośnie drogi 
powiatowej pani Sołtys wyraziła zdanie, że jest bardzo zadowolona że jest ona 
budowana, bardzo dziękowała, że doszła ta inwestycja do skutku,                                     
a w szczególności za chodniki które będą służyć mieszkańcom                                      
w bezpiecznym poruszaniu się, szczególnie dzieciom.    

➢ Pan Wiesław Schreiber informował, że pod koniec ubiegłego roku został 
złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska ws. 
dofinansowania do usuwania azbestu z terenu naszej gminy, dofinansowanie 
do gminy było możliwe do 100 %, cenę ustalono na rok obecny na podstawie 
cen z roku ubiegłego, ale został wzięty ewentualny wzrost kosztów. Wniosek 
został przez Wojewódzki Fundusz proponowany do korekty i narzucono nam 
niższą kwotę. W roku bieżącym został opracowany regulamin i cała 
dokumentacja z tym związana (…) zostały przeprowadzone dwa zapytania 
ofertowe, w obu przypadka ceny były znacząco wyższe niż te proponowane 
przez Wojewódzki Fundusz. Wobec powyższego jeżeli nie mamy 
zabezpieczonych dodatkowych środków na realizacje tego zadania nie 
będziemy mogli przystąpić do projektu.  

➢ Na zakończenie Przewodniczący informował, że jeżeli w miesiącu sierpniu nie 
będzie przymusu organizacji sesji to będzie skłonny, aby zwołać komisję 
objazdową, podczas której Radni odwiedziliby remizę, oraz wszystkie 
inwestycje które zostały wykonane w roku 2019. Jak to będzie zorganizowane 
to jeszcze kwestia do przemyślenia, być może będzie to na dwie grupy.  

       
Ad 19) Zamknięcie sesji. 
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O godzinie 1830 Przewodniczący zamknął XIX Sesję Absolutoryjną Rady 
Gminy. 

 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
Zał. 1  
Wyniki głosowania poszczególnych uchwał i wniosków formalnych.  

 


